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BESZÁMOLÓ 

a 2011. évi CLXXXIX. törvény 32 §. (2) bekezdés k) pontjában foglaltakra 

figyelemmel képviselői munkámról az alábbiakban számolok be.  

Az ígéretek teljesítésének és a városszolgálatnak alapvető színterét Szombathely 

Megyei Jogú Város Közgyűlése, valamint a szakmai bizottságok biztosítják. Ezen 

demokratikus fórumokon nyílik- és van lehetősége a képviselőknek választási „nagy 

ígéreteik” megvalósításához zöld utat kapniuk.   

Jelen beszámolási időszak azonban sajnálatos módon nem az itt végzett munkáról 

szólt elsősorban, sokkal inkább azokról a be nem teljesült tervekről, amelyet 

megváltozott társadalmi-gazdasági- és jogi környezet határozott meg. A beszámolás 

időszaki tevékenységet beárnyékolta és meghatározta a központi költségvetés 

forrásainak jelentős beszűkülése, adóelvonások és egyéb más bevételkiesést okozó 

kormányzati intézkedések.  

A képviselő testület – és benne a képviselővel - nem tudta szándékolt feladatait, 
terveit véghezvinni, ugyan a város működtetését a költségvetés megalkotásával 
biztosítottuk, azonban az elmúlt évihez hasonlóan a szociális- és egészségügyi 
intézkedések sorát volt kénytelen prioritásként kezelni a testület.  
Az előkészítő munka e tárgykör esetében a Szociális és Lakásbizottságon belül 

zajlott, melynek tagjaként részt vettem az ezen időszak alatti összesen havi rendes 

illetve rendkívüli nyári üléseken. 

Javaslatokat fogalmaztunk meg és döntöttünk többek között: 

 gyermekintézmények támogatásáról,  

 rászorulók pénzbeli szociális támogatásának megemeléséről, 

 lakásgazdálkodási koncepció kidolgozását követően működtettük a 
Közösségi Bérlakás Rendszert (KBR), 

 a város biztosította a rászorulóknak a szociális étkeztetést, 

 választási ígéretemnek is megfelelőn elkezdődött a volt városi strand 
területére tervezett új bölcsőde kivitelezése,  a szülői parkolók kialakításának 
engedélyeztetése. Ez utóbbi forrásfedezetét önkormányzatunk  költségvetése 
biztosította, mintegy 200 millió forinttal. 

 aláírásra került Szombathely Megyei Jogú Város szociális ellátó 
rendszerének jelentős állomását jelentő, a Szombathelyi Evangélikus 
Diakóna Központtal, kötött, egy a 2023-tól életbelépő  24 új hajléktalan otthoni 
illetve 20 új örökös idősotthoni férőhely biztosítására vonatkozó 
együttműködési megállapodás.  

  

Tagja vagyok két további (Gazdasági és Jogi valamint a Városstratégiai, 
Idegenforgalmi és Sport) bizottságnak, melyek munkájában állandó jelleggel és 
folyamatosan részt vettem.  

Ezen bizottságokban az előző évben és ciklusban megkezdett, a képviselői ígéretek 
teljesítését igyekeztem elősegíteni. Ez kevésbé látványos háttérmunka, ugyanakkor 
nagyon fontos és aprólékos egyeztetések, kompromisszumok sorozata annak 
érdekében, hogy városunk minden körzete lehetőség szerint azonos módon 
fejlődjön. Ahogy a bevezetőben utaltam rá, sajnos más a szándék és mások a 
lehetőségek.   

 



Minden nehézség ellenére elindult és a tervszerinti ütemben halad a 48 férőhelyes új 
Bölcsőde, valamin a hozzá tartozó 14 beállós szülői parkoló kivitelezése.  

Eredményesen zárult az új bölcsőde eszközbeszerzési pályázata. A minden igényt 
kielégítő gyermekbútorok és játékok, valamint informatikai eszközök beszerzését a 
költségvetés nettó 28,7 M Ft-tal biztosította. 

A „kerékpárosbarát” projekt pályázati forrásából sikerült biztosítani Sugár út - Maros 
utca - Saághy I. utca közti szakasz kerékpársávi kijelölését.  
 
Elkészült a Sugár- Markusovszky- Horváth Boldizsár kereszteződésének forgalmi 
rendjét szabályozó körforgalom terve, azonban e kivitelezéssel együtt járó parkolási 
lehetőségek jelentős csökkentése miatt, újragondolásra ítéltetett részemről a 
kivitelezés lehetősége.  

A Paragvári út teljes útburkolata újult meg, mintegy 1231 méter hosszban.   

Régi igény látszik teljesülni akkor, amikor engedélyeztetési eljárásra került a 
megtervezett gyalogátkelőhely a Szófia – Maros utca kereszteződésében a 
Postahivatal magasságában. 

Üröm az örömben ugyanakkor, hogy a Magyar Posta Zrt. bezárni készül a körzet 
egyetlen fiókját a Szófia utcai 4-es postát. Levélben kerestem meg mb. 
vezérigazgató asszonyt kérve döntésük revidiálását illetve az esetleges csökkentett 
nyitvatartási idő bevezethetőségének vizsgálatát. Elmúlt évi akadálymentesítésre 
vonatkozó megkereséseim nem jártak sikerrel sajnos.  

Megújult a Tószer-tér, napokon belül átadásra kerül a pályázati forrásból 350 m2 –en 
megvalósított 2 db 11 x 15 méteres streetball rekortán borítású pálya. 

Javaslatomra a Városstratégiai, Idegenforgalmi és Sportbizottság elfogadta és 
döntött két fizető parkolóhely megszüntetéséről a Hűbner - Deák Ferenc, valamint a 
Báthory-Domonkos utcák kereszteződéseknél. Mindkét esetben a biztonságosabb 
gépkocsi kihajtást, az ebből eredő potenciális veszélyhelyzet elkerülését lesz hivatott 
biztosítani az intézkedés. 

Burkolat cserét hajtottunk végre 180 m hosszban, 4,5 M Ft ráfordítás mellett a Bolyai 
János utca 2-8 szám előtti járdaszakaszon. Javításra került a járdaszegély, 
biztonságosabbá téve a gépkocsik kijárását az udvari parkolóból. 

Tervezés alatt van a Hadnagy utcai szakképző iskola előtt 70 m hosszúságú 
járdaszakasz burkolatcseréje, valamint 270 m hosszban a Hadnagy utca (Deák 
Ferenc – Horváth Boldizsár krt.) közti páros oldalának teljes pályaszerkezet 
felújítása. 

Sajnálatos módon a kiviteli tervekkel rendelkező két tömbbelsői parkoló (Rohonci út 
26-36, Patak u.) forrás hiányában nem tudott megvalósulni. Szeretném a következő 
év költségvetésében a forrás fedezetét biztosíttatni. 

A 2019-2024 önkormányzati ciklus ez ideig tehát a COVID-19 járvány a központi 
forráselvonások valamint az energiaválság takarékoskodási intézkedései és az 
ezekkel összefüggő szociális háló bővítésének jegyében telt el. Jelentősen javuló 
gazdasági környezetre a jövőben sem számítok, de nem leszek elégedett a vállalt és 
végzett munkámmal, ameddig nem sikerül a ciklus végére a parkolókat megépíteni, a 
Szófia utcai Gyöngyös-híd akadálymentesítését, a tervezett kórházi és Szófia utcai 
gyalogátkelőt, a Vereczkei és Lipp Vilmos utcák csapadékvíz elvezetését, valamint 
mindazon út és járda felújítását elvégezni, amelyet a körzetem lakói megalapozottan 
kérnek így különösen:   



 EÜ központ udvarán 46  db parkoló kialakítása 

 Horváth B. krt. (11-es Huszár u.- Hadnagy u.) járda és kerékpár útfelújítása 

 Akacs Mihály utca (Szűrcsapó- Hargita közti szakasz) útfelújítása. 

 Hargita u. (Paragvári- Szabó M. közti szakasza) útfelújítás 

 Bartók Béla kerékpár út és járda felújítása 

 Vörösvár utca járdafelújítása 

Folyamatos és állandó kapcsolatot tartva intéztem a közterületekkel és lakossági 
panaszokkal kapcsolatos ügyeket. Így a zöld területeken való tiltott parkolásokat 
(Tószer tér, Patak utca), a Gyöngyös-patak medrének és partjainak rendbetételét a 
Vízügyi Igazgatóság bevonásával.    

Nagyon sok lakossági panasz, bejelentés érkezett hozzám (is) az utak, járdák, 
közterületek állapotára. Ezeket lehetőséghez képest igyekeztem soron kívül 
orvosoltatni a Városüzemeltetési osztály közreműködésével. Sajnos azt kell 
mondanom, a legjobb szándék ellenére sem sikerült minden esetben maradéktalanul 
eleget tenni a lakossági elvárásoknak. Hiába volt a több alkalommal elvégzett 
kátyúztatás (pl.: Patak utca, Domonkos utca- Kórházköz, Rohonci 26-36 parkoló, 
stb.) újra és újra előjöttek e hibák. A megoldást jelen –és más területeken, utcákban 
a teljes, komplex járda és úttest felújításában látom. Minderre azonban a jelen 
központi költségvetési elvonásokkal terhelt beszámolási időszakban lehetősége sem 
volt önkormányzatunknak.        

Karácsonyi ünnepek alkalmából dr. László Győző, Horváth Soma és dr. Czeglédy 
Csaba képviselőtársaimmal a szociálisan rászoruló, körzetben élő családoknak, 
tartós élelmiszer csomagot osztottunk.  

Megválasztásommal összefüggő városi képviselői szolgálatom során igyekeztem a 

közjót szolgálni, függetlenül a körzetleosztásoktól.  

Cselekedeteimet a legjobb szakmai meggyőződés és szociális érzékenység 

határozta meg és fogja ezután is meghatározni.  

 

 

 

Kopcsándi József 
Szombathely Megyei Jogú város  

önkormányzati képviselő 


